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Zápis z 10. jednání Komise RHMP pro návrh a realizaci dokončení 
protipovodňových opatření dne 4. 12. 2013  

 
 
 
 
Přítomni:  dle prezenční listiny 

 
 

 
  
  

Program jednání: 
 

1. Úvodní slovo 
2. Vystoupení zástupců PVS k žádosti o dotaci na odstranění povodňových škod  
3. Kontrola plnění úkolů 
4. Různé  

 
 
 
 
1. Úvodní slovo 
 
Poradce I. náměstka primátora HMP Jiřího Vávry Ing. Pavel Uher se ujal úvodního slova    
10. jednání Komise Rady hl. m. Prahy pro návrh a realizaci dokončení protipovodňových 
opatření hl. m. Prahy (dále jen „komise“) a přivítal přítomné hosty – generálního ředitele PVS 
Ing. Petra Žejdlík a Ing. Martinu Zdeňkovou.  
 
2. Vystoupení zástupců PVS k žádosti o dotaci na odstranění povodňových škod 
 
Ing. P. Žejdlík informoval komisi o probíhajících jednáních s Ministerstvem zemědělství ČR 
ohledně programu a náležitostí programu, díky němuž může hl. m. Praha nebo PVS čerpat 
dotační prostředky na úhradu povodňových škod. PVS bude zpracovávat materiál na 
Ministerstvo zemědělství ve věci příspěvku na povodňové škody. V této souvislosti bude 
třeba rozhodnout, kdo by primárně měl být nositelem čerpání. Jedná se o prostředky na 
obnovu vodohospodářské infrastruktury (zejména poškozených kanálů). Jednou z náležitostí 
finální žádosti je bezvýhradný audit žadatele. PVS tuto podmínku auditu bez výhrad splňuje, 
proto Ing. Žejdlík navrhuje, aby žadatelem byla PVS, neboť investice do infrastruktury 
realizuje jakožto správce PVS.  
 
PVS potřebuje podporu žádosti díky dvěma prohlášením HMP, a to:  
 

1. Prohlášení, že obnova vodohospodářské infrastruktury je součástí strategie obnovy 
území podle územního plánu dle zákona 12/2002 Sb. o státní pomoci při obnově 
území (bude směřovat na IPR HMP). 

2. Prohlášení za majetek HMP, že na postižený vodohospodářský majetek město 
nečerpalo žádné pojistné tituly (zajistí Ing. P. Uher ve spolupráci s odborem SVM 
MHMP). 

 
Žádost musí být podána do konce roku, a proto z důvodu časové tísně požádal Ing. Žejdlík o 
zohlednění termínu a o součinnost dotčených subjektů.  
K dotazu PVS k možnosti pověření PVS k realizaci žádosti ředitel MHMP Ing. M. Trnka 
uvedl, že uplatnit žádost o dotaci na odstranění povodňových škod musí uplatnit pouze 
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vlastník. V této věci budou osloveni právníci MHMP, aby vyjasnili právní výklad s ohledem na 
bezvýhradný audit PVS a 100 % vlastnictví PVS hl. m. Prahou.  
Komise se shodně dohodla na podpoře žádosti PVS o dotaci na odstranění 
povodňových škod na Ministerstvo zemědělství ČR. 
 
 
2. Kontrola plnění úkolů 
 
A1 
Kanalizace Zbraslav 

• Ing. D. Albert, Ph.D. informoval, že v průběhu příštího týdne by měl odbor OMI 
MHMP obdržet soudně znalecký posudek. 

• V případě navýšení opěrné zdi u tenisu bude připravován záměr do RHMP na výběr 
projektanta.  

 
A2 
Opěrná zeď a těsnící clona PPO na Kampě, stavba 0012 Malá Strana – Kampa, část úseku 
SO 3.01 

• Ing. D. Albert, Ph.D. sdělil, že stavba byla zahájena, v chodu není pouze část týkající 
se městské části Praha 1, která z důvodu trvání zákonných procesů doposud 
nestačila zadat veřejnou zakázku.  

 
 A3 
Čerpací stanice vod z Rokytky v Libni – Doky 

• Ing. P. Uher seznámil komisi s průběhem řešení problému vnitřních vod v Dolní Libni 
v ulici Voctářově. Záměr se rozpadá na řadu dílčích řešení a v této souvislosti byl 
osloven Ing. D. Albert, Ph.D., aby se ujal zadání jakožto nositel. Zadání bude 
rozšířeno o bilanční zhodnocení průtoku v Rokytce a v kanalizaci a současně bude 
zvažována i varianta odlehčení z Podvinného mlýna.  

 
A4 
Operativní řízení při povodni 

• Ing. M. Novák sdělil, že zadání by mělo být realizováno v lednu 2014. Budou 
shromažďovány náměty a formulace pro specifikaci zadání. V první polovině ledna by 
se měla sejít pracovní skupina. 

 
A5 
Oprava Varhulíkova 

• Ing. D. Albert, Ph.D. uvedl, že staveniště bylo předáno, dokončení je plánováno do 
konce roku. 

 
A6 
Terénní úpravy na Rohanském ostrově 

• Ing. P. Uher informoval komisi, že ÚOHS se vyjádřil ve smyslu, že MHMP pochybil, 
ale že z rozhodnutí ÚOHS vyplývá, že lze rovnou zadat druhému v pořadí.  

• Ing. D. Albert, Ph.D. připomněl stále nevyřešený právní vztah s volejbalovým klubem 
Žižka, je to řešeno dlouhodobě s odborem SVM MHMP. Ing. Uher přislíbil součinnost 
při řešení této věci. 

 
A7 
Geodetické zaměření PPO 

• Komise konstatovala, že v tomto bodu nenastaly žádné nové skutečnosti. 
 
A8 
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Opěrná zeď na Kampě 
• Ing. D. Albert, Ph.D. společně s Ing. Uhrem přislíbili prověřit předání podkladů odboru 

OMI MHMP městskou částí Praha 1. 
 
A9 
Povodňový plán HMP 

• Ing. R. Guth sdělil, že práce na povodňovém plánu byly již zahájeny, z hlediska 
legislativy a statutu spolupracuje Ing. Papež. Po obdržení povodňové křivky bude 
odbor BKR MHMP upravovat kritické průtoky pro výstavbu protipovodňových zábran, 
zpracovávají se 3 varianty. Kritické průtoky je potřeba změnit podle křivky a zajistit 
průběh výstavby. Křivku oficiálně pošle Ing. D. Kurka. 

• Kontrolní termín: do konce ledna 2014.  
 
B1 
Městská část Praha – Radotín 

• Povodí Vltavy předá stanovisko příští týden. 
 
B2 

1. Odvodnění Chuchle (likvidace hal a provizorního odpadu vzniklého během povodně) 
– Ing. M. Novák uvedl, že 3. 11. 2013 byla podána žádost o změnu územního plánu. 
Akce je v chodu.  

 
2. Rozšíření koryta Vltavy na levém břehu – byla iniciována změna územního plánu a 

podklady budou předány Povodí Vltavy. 
 
B3 
Městská část Praha 9 – Hrdlořezy 

• Ing. P. Uher připomněl požadavek na lávku z městské části Praha 9 – Hrdlořezy. 
Lávka není v majetku HMP. 

• Ing. D. Frantík seznámil komisi s peticí občanů týkající se rozšíření koryta a kácení 
stromů, a to je vázáno na výkup pozemků.  

• Ing. P. Uher zmínil možnost poskytnutí dotace z rezerv MHMP přímo na městskou 
část s tím, že by městská část řešila záležitost jako svůj problém. Městská část žádá 
HMP jen o podporu a konstatování, že lávka byla povodní poškozena. Město se jako 
správce kladně vyjádří k obnově lávky, a to předložením tisku do RHMP s žádostí o 
finanční podporu MČ Praha 9 – Hrdlořezy.  

 
B4 + B5 
Návrh na ochranu ZOO Praha na Q50 + Návrh na stavbu fyzikálního modelu Trojské kotliny 

• Ing. M. Novák sdělil, že podklady prozatím nejsou k dispozici. Na fakultě bylo 
dohodnuto, že nabídku prací provede prof. Pollert.  

 
B6 
Revize podnětů z městských částí  

• Ing. P. Uher informoval komisi o podnětu městské části Praha 1 a komise se dohodla 
na začlenění podnětu do zápisu jako samostatný bod – viz bod B10. 

• Na Ing. D. Frantíka jsou směřovány podněty městských částí na čištění a upravování 
vodních toků a odbahňování nádrží, které byly povodní zaneseny. Ing. P. Uher 
doporučil odboru MZO MHMP znovu prostudovat tyto podněty a připravit odpovědi, 
jak byly nebo budou podněty přijaty a řešeny.  

• Ing. D. Frantík požádal o přehled podnětů městských částí. 
 
B7 

1. Podnět městské části Praha – Lahovice – probíhá v rámci spolupráce s ČVUT. 



4 

Podnět městské části Praha – Lahovičky  
• probíhá v rámci spolupráce s ČVUT. 

 
B8 
Podnět městské části Praha – Lipence a TV Lipence 

• Ing. P. Uher informoval, že společnost PERY má zadáno, odbor OMI MHMP zajistí 
informace na příští jednání komise dne 18. 12. 2013. 

 
B9 
Městská část Praha – Dubeč 

• Ing. P. Uher seznámil komisi s obdrženým stanoviskem Povodí Vltavy. Jedná se 
výhradně o požadavky na úpravu koryta nikoli na PPO. Dosud nejsou vyjasněny 
vlastnické vztahy ke korytu, zda patří městu či Povodí Vltavy. 

• Ing. D. Frantík uvedl, že je podána žádost na stanovisko na Vodoprávní úřad, 
současný právní vztah říká, že je v majetku Povodí Vltavy. Převod majetku na HMP 
bude projednán. 

• K dotazu Ing. D. Alberta, Ph.D. k součásti výzkumného úkolu ČVUT Ing. P. Uher 
sdělil, že poldr bude řešen v rámci vědeckovýzkumného úkolu (zvýšení jímací 
kapacity toků).  

 
B10 
Městská část Praha 1 

• Ing. P. Uher seznámil komisi se stanoviskem městské části Praha 1, jímž vyjadřuje 
nespokojenost s PPO Starého Města – od Národního divadla k ulici Na Františku. 
Ochrana této etapy byla vyprojektovaná v roce 1998 a městská část Praha 1 trvá na 
tom, aby ochrana byla projektována na povodeň roku 2002. Záměr bude předmětem 
posudku ČVUT. 

 
 
4. Různé 
 
Podnět městské části Praha 12 
Ing. P. Uher připomněl podnět městské části Praha 12 – řešení ulice K Jezu, kde je 
v dezolátním stavu dosedací práh pro trámce. Městská část navrhuje vyřešení odvodnění 
jiným způsobem, aby v místě nezůstávala voda. Odbor BKR MHMP doporučuje řešit obě 
záležitosti současně (jímku i práh). Členové komise se dohodli na součinnosti při řešení 
tohoto podnětu.  
 
Zatrubnění potoků  
K problematice zatrubnění potoků a jejich vlastnictví a správy se komise shodně dohodla 
ponechat tuto záležitost k jednání majetkové komisi. Odbor MZO MHMP bude 
problematiku průběžně sledovat a informovat komisi. 
 
Podnět občana – poškozené žulové základy mobilní PPO na Kampě – kontrola pevných 
částí 
Ing. P. Uher připomněl projednávaný podnět občana z minulého jednání komise o 
rozlámaných žulových deskách mobilní PPO na Kampě a dotaz, kdo provádí kontrolu 
pevných částí. Průzkumem bylo zjištěno, že o pohyblivé součásti se stará Správa služeb 
HMP, odbory OMI či SVM MHMP spravují to, co je pod zemí podle toho, komu to bylo 
předáno. TBD dělá pravidelné revize, ty aktuálně probíhají a budou ukončeny protokolem. 
Komise žádá od OMI MHMP informaci a kopii protokolu o kontrole.  
Žádost na čerpání finančních prostředků z Operačního programu Integrované teritoriální 
investice 
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Ing. M. Novák – IPR HMP – seznámil komisi s možností čerpání finančních prostředků 
z Operačního programu Integrované teritoriální investice, kde jedním z bodů jsou investice 
do PPO na drobných vodních tocích. Podmínkou je realizovat opatření na území jiného kraje 
s pozitivním vlivem na sousední kraj, tzn. opatření realizovaná ve Středočeském kraji 
s prokázaným pozitivním vlivem na kraj Hl. m. Praha. Vytipované jsou lokality Říčansko, 
Průhonicko, Jesenicko a Dolnobřežansko. Čerpání z operačního programu je v rozmezí 
2014 – 2020. Ing. Novák oslovil Povodí Vltavy s dotazem, na koho se u nich v této věci 
obrátit a zda existují projekty, na které to lze využít. 
Ing. P. Uher doplnil, že tyto záležitosti bude řešit na ČVUT doc. Havlík a doc. Vrána a 
doporučil prověřit, zda by v rámci tohoto operačního programu šlo čerpat i na výzkumné 
projekty.  
 
Odlehčovač – Šárecký potok 
Ing. P. Uher oslovil zástupce organizace Lesy HMP ve věci Šáreckého potoka a převodu 
oddělovače pod Džbánem, je zaústěno do toku, zda se dále řeší. Ing. R. Beneš uvedl, že 
touto problematikou se zabývá odbor MZO MHMP. 
Ing. D. Frantík uvedl, že finanční náročnost projektu je odhadována na 100 mil. Kč a je 
nezbytné posoudit ekonomickou rentabilitu. 
Ing. R. Guth zmínil, že podnět je zahrnut v požadavcích městských částí. 
 
 
 
 
 
Příští jednání komise se uskuteční ve středu dne 18. 12. 2013 od 16:00 hod. v zasedací 
místnosti Nová Rada, 1. patro, Mariánské nám. 2, Praha 1. 
 
 
 
 
 
 
 
 
Schválil: předseda komise Jiří Vávra 
 
 
Schválil: poradce Ing. Pavel Uher 
 
 
Tajemnice komise: Ladislava Šimková 
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